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Zápis ze 145. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 6. června 2022 od 13.00 hod. v zasedací místnosti č. 1 ve 2. patře budovy NHÚ 
(CERGE-EI), Politických vězňů 7, Praha 1. 
 
Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda), RNDr. Miloslav Frýzek, 
prof. PhDr. Pavel Janoušek, CSc., prof. Ing. Štěpán Jurajda, Ph.D., prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc., doc. RNDr. Stanislav Kozubek, DrSc., doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc., 
prof. MUDr. Josef Syka, DrSc., prof. Ing. Michael Šebek DrSc., prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc., 
prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc., Ing. Karel Vejražka, Ph.D., doc. RNDr. PhDr. Hana Voňková, 
Ph.D et Ph.D., Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D. (tajemnice KHV)., Ing. Josef Červinka (host), 
Ing. Stanislav Janovský (host) 
 
Omluveni: Matěj Bajgar, Dphil. 
 
Komise byla usnášeníschopná. 
 
Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  
 

1) Zahájení, schválení návrhu programu 

2) Informace z 380. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Implementace Metodiky 2017+     [Š. Jurajda, T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Výzva k přihlašování vybraných výsledků do Modulu 1 (vč. limity, doporučení 
KHV) 

c) Personální složení Komise 

d) PS k Modulu 1 (AVU, ČKR, RVŠ) 

e) Open access časopisy v hodnocení 

f) ERA Actions – příprava reformy hodnocení v Evropském výzkumném prostoru 

g) Oborová portfolia VO 

4) IS VaVaI          [M. Rychtařík] 

5) Různé 

6) Závěr  

 
Ad 1) Jednání zahájil předseda Komise prof. Polívka konstatováním, že Komise je 
usnášeníschopná. Komise schválila program jednání. V úvodu byla projednána rezignace 
dlouholetého člena Komise pana prof. Dvořáka, který svoji rezignaci zaslal k rukám prof. Polívky 
dne 5. 6. 2022 a vyjádřila pochopení pro jeho argumentaci. Komise lituje rozhodnutí pana 
prof. Dvořáka, jehož hlas bude v odborné komunitě chybět.  
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Ad 2) Informaci o 379. zasedání Rady ze dne 20. května 2022 podali členové Rady. Na základě 

tajné volby do druhého funkčního období Rada schválila 4 členy KHV  prof. RNDr. Ing. Františka 
Kocourka, CSc., doc. RNDr. Stanislava Kozubka, DrSc., prof. RNDr. Tomáše Polívku, Ph.D. 
a prof. MUDr. Pavla Ševčíka, CSc. a jako předsedu KHV pana  prof. RNDr. Tomáše Polívku. Rada 
neprodloužila mandát panu prof. Šebkovi. Komise rozhodnutí o neprodloužení mandátu prof. Šebka 
akceptuje, nicméně se s ním neztotožňuje, jelikož podle názoru většiny členů byl přínos prof. Šebka 
vždy zásadním atributem pro zvýšení kvality hodnocení výzkumných organizací. Rada dále 
schválila  materiál „Hodnocení výsledků ukončených programů výzkumu, vývoje a inovací 
ukončených v roce 2020“. Rada schválila „Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na výzkum, 
experimentální vývoj a inovace na rok 2023 s výhledem na léta 2024 a 2025 a dlouhodobým 
výhledem do roku 2029“  

Ad 3a) Dr. Miholová informovala o stavu hodnocení   v Modulu 2 (bibliometrie). Ing. Červinka 
informoval o stavu hodnocení Modulu 1 (vybrané výsledky). Toto hodnocení se blíží ke svojí 
uzávěrce s termínem ukončení posledního června 2022. V diskuzi členové komise doporučili, 
že v případě podezření na výsledek, který je plagiátem, je třeba uvést toto podezření do textu 
hodnocení v aplikaci SKV. Tuto záležitost pak následně projednat v rámci panelu.  

Ad 3b) Komise odsouhlasila letošní text Výzvy k přihlašování vybraných výsledků do Modulu 1 
a doporučila pro povinný limit ke schválení ve variantě 1 výsledek na 15 mil. Kč DKRVO. Dále 
Komise doporučuje zveřejnit ty VO, které nenaplňují předepsaný limit počtu výsledků k hodnocení, 
aby bylo možné provést hlubší analýzy předávání výsledků do M1. 

Ad 3c) Záležitosti personálního obsazení a volby členů Komise projednala v úvodu a při podání 
informace z jednání Rady. Komise se shodla, že rezignační dopis prof. Dvořáka by bylo vhodné 
předložit pro informaci na jednání předsednictva Rady. 

Ad 3d) Prof. Jurajda informoval o iniciaci pracovní skupiny k Modulu 1. V této skupině budou  
zástupci AVU, ČKR, RVŠ a KHV (prof. Jurajda a prof. Polívka). Členové Komise si uvědomují, 
že příslušná podkladová data pro jednání budou známá až z výstupů v roce 2023 a vnímají tuto 
aktivitu jako zahájení diskuze na této platformě. V tomto roce by se PS měla zaměřit zejména 
na pilotní projekt zmapování a verifikace oborových portfolií VŠ (spolupráce KAPR). 

Ad 3e) Prof. Polívka seznámil Komisi s aktuálními tématy řešenými v rámci agendy Open access 
a požádal KHV v této věci o další spolupráci. 

Ad 3f) Komise projednala přípravu reformy hodnocení ARRA v Evropském výzkumném prostoru 
(ERA- Actions). KHV konstatovala, že podstatné principy a postupy tohoto hodnocení již Metodika 
2017 + naplňuje.  

Ad 3g) Vysoké školy byly osloveny, aby doplnily podklady pro oborová portfolia. ČKR podala podnět 
na prodloužení termínu pro jejich předložení. K datu jednání (6. 6. 2022) odevzdaly podklad 2/3 VŠ. 
Komise souhlasí, aby termín dodání podkladů byl prodloužen do 31. 7. 2022. 

Ad 4) Ing. Janovský prezentoval informativní materiál k otázkám přihlašování výsledků do RIV 
za období od roku 2018 do roku 2022. K prezentovaným podkladům a výstupům následně proběhla 
diskuze členů KHV. Komise vzala informaci na vědomí.  

Ad 5) Komise projednala potřebu dalšího doplnění odborných panelů pro nadcházející období 
hodnocení. V  grémiích bude potřeba v první řadě pokračovat v obměně členů, kteří budou 
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dokončovat vstupní funkční období a dále doplnit některé členy, kteří odstoupili ze své pozice. 
Předpoklad řešení výzvou adresovanou do příslušných FORD na podzim 2022. 

Ad 6) Členové Komise v závěru jednání poděkovali prof. Jurajdovi za odvedenou práci 
v předsednické funkci a dále prof. Šebkovi a prof. Dvořákovi za jejich mnohaleté angažmá, které 
ve značné míře přispělo k akceptování M17+ jako vhodného nástroje hodnocení VaVaI odbornou 
komunitou. 

Příští řádné 146. jednání se má konat dne 12. 9. 2022 od 13.00 hod. Přítomní členové KHV 
se dohodli, že toto jednání proběhne online via aplikaci WECEX, 

V Praze dne 6. června 2022 

 

Zapsal: J. Červinka 

Schválil: T. Polívka  

 

   


